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* همراه اول اعلام کرد از تاريخ اول مهرماه تعرفه پايه سرويس مكالمه درون 
و برون شبكه، يكسان می شود. به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات 
سيار ايران، از يكم مهر ماه هر دقيقه مكالمه درون و برون شبكه بصورت تک 
نرخی برای سيم کارت های دائمي ۵۹۹ ريال و برای سيم کارت های اعتباري 
۸۹۹ ريال محاسبه می شود. در اين اطلاعيه آمده است که اين روش جديد 
قيمت گذاری موجب سهولت و شفافيت بيشتر در محاسبه هزينه مكالمات 
مشترکين خواهد شــد. از مزايای ديگر اين طرح کاهش تعرفه تماس های 

برون شبكه برای مشترکين دائمی و اعتباری همراه اول است.
* سرپرســت وزارت اقتصاد با ابراز نارضایتی از وضعیت توانگری 
بیمه ایران گفت: برنامه صنعت بیمه کشور به سمت تخصصی شدن 
شرکت های بیمه ای، حرکت شایسته و مهمی است که باید به طور 
جدی تری به آن پرداخته شــود. سیدرحمت الله اکرمی سرپرست 
وزارت امور اقتصادی و دارایی در مجمع عمومی سالیانه عادی بیمه 
مرکزی با بیان مطلب بالا گفت: سمت و سوی بیمه مرکزی به سمت 
ارائه مجوز بیمه های تخصصی مانند بیمه های زندگی، در شــرایط 

کنونی به نفع جامعه خواهد بود.
* شنيده ها حاکی است بانک مرکزی به جای استفاده از سياست پرهزينه 
افزايش نرخ ســود سپرده در شرايط فعلی، می خواهد نقدينگی موجود را با 
ســاير ابزارهای پولی مديريت و کنترل کند. به گزارش خبرنگار اقتصادی 
خبرگزاری فارس، باتوجه به روند افزايشی نرخ تورم در ماه های اخير بحث 
افزايش نرخ ســود بانكی به صورت جدی در رسانه ها مطرح و جزء دستور 
کارهای بانک مرکزی بود و به همين دليل سپرده های يكساله که سررسيد 
آنها در اوايل شهريور ماه امسال بود، يک ماه ديگر تمديد شد. اما شنيده ها 
حاکی است، با توجه به وضعيت نظام بانكی و اثرات منفی افزايش نرخ سود 
بر ساير متغيرهای کلان از جمله رشد پايه پولی و افت سرمايه گذاری و تقاضا 
که زمينه ســاز افت حتی منفی شدن رشد اقتصادی را در پی داشته باشد، 

تصميم گيری برای افزايش نرخ سود بانكی از دستور کار خارج شده است.
* بانک  پاسارگاد جهت تسهیل انجام معاملات تجاری و بازرگانی، 
اقدام به گشــایش اعتبار اسنادی داخلی می کند.به گزارش روابط 
عمومی بانک پاسارگاد، خســرو رفیعی مشاور مدیرعامل و مدیر 
روابط عمومی بانک پاســارگاد ضمن اعلام این خبر گفت: یکی از 
نیازهای موجود در فعالیت هــای تجاری و اقتصادی، انجام معامله 
بین خریدار و فروشنده در فضای قابل اعتماد و بدون ریسک است. 
بانک  پاسارگاد با ارائه خدمات گشایش اعتبار اسنادی داخلی ضمن 
اعتمادسازی میان طرفین قرارداد کلیه شرایط لازم برای انجام معامله 
بدون ریسک را برای خریداران و فروشندگان داخلی فراهم می کند.

وی ادامه داد: خریداران با استفاده از این خدمات می توانند از مزایایی 
نظیر تأمین کالا یا مواد اولیه با حداقل نقدینگی، دریافت اعتبار با 
کارمزد کمتر از تسهیلات و پرداخت وجه به فروشنده بعد از اجرای 
کامل تعهدات توسط ایشان برخوردار شوند. همچنین فروشندگان 
نیز ضمن اعتماد به خریــدار از دریافت کامل مبلغ قرارداد فروش 

اطمینان حاصل می کنند.

قیمت بازار)ریال(قیمت کارخانه )ریال(نوع خودروردیف
227/090/000335/000/000پراید 1131
224/920/000365/000/000پراید 2111
532/680/000980/000/000دنا پلاس3
405/950/000650/000/000پژو پارس4
419/420/000698/000/000پژو 206 تیپ 55
427/830/000700/000/000پژو 206 وی 68

7 LX پژو پارس
422/810/000740/000/000کلاس 13

8LX 335/350/000550/000/000سمند
207471/283/000880/000/000 دنده9
207543/640/0001/040/000/000 اتوماتیک10
206362/860/000605/000/000 تیپ 112
12S71/043/130/0001/960/000/000هایما
749/520/0001/350/000/000چانگان13
500/000/000850/000/000اچ سی کراس14
489/560/000790/000/000پارس تندر15
16GLX 405 329/446/000510/000/000پژو
275/700/000405/000/000تیبا صندوقدار17
1/149/940/0002/280/000/000پژو 182008
1/235/000/0002/020/000/000جک S5 اتوماتیک19
20EF7 343/800/000555/000/000سمند
469/894/000780/000/000دنا21

نایب رئیس اتــاق اصناف ایران ضمن اعلام این 
که ذخایر و عرضه کالاهای اساسی مشکلی ندارد، 
گفت: نباید با جوسازی، مردم را به خرید بیش از نیاز 

کالاها دعوت کنیم. 
محمود هاشمی در گفت و گو با ايسنا اظهار داشت: برای 
مثال مسئله پوشک تيتر اخبار شد و همه کسانی را که شايد 
حتی نيازی به اين کالا نداشــتند را نيز نگران کرد. اما اين 
کار درســت نيست و جو بايد آرام نگه داشته شود تا مردم 

از نظر روانی آرامش داشته باشند.

وی با تاکيد بر اين که از نظر ذخاير کالاهای اساســی 
در اســتان ها مشــكلی نداريم، افزود: تاکنون هيچ موردی 
مبنی بر اين که متقاضی به فروشــگاه برود و کالای مورد 
نيازش را پيدا نكند، وجود نداشته است؛ بنابراين با توجه به 
اين که فعلا در ذخاير و در عرضه کالاهای اساسی مشكلی 
نداريــم، نبايد جو ايجــاد کنيم و مردم را به خريد بيش از 

نيازشان تحريک کنيم.
نايب رئيس اتاق اصناف ايران با اشاره به اين که اتفاقات 
مريوان باعث شد دولت و ملت هوشيار شوند و اجازه ندهند 

هر محصولی از کشــور خارج شــود، گفت: بايد صادرات 
کالاهای اساسی را متوقف کنيم و اجازه ندهيم اجناس مان 
را مفت ببرند. گرانی ارز باعث شده صادرات اجناس در بنادر 

آزاد و مرزها به نفع همسايگان شود.
گفتنی است، هفته گذشته فرماندار مريوان اعلام کرد 
که به طور ثابت روزانه ۱۱۰۰ نفر برای خريد از مرز باشماق 
وارد مريوان می شوند و حجم زيادی از کالاهای اساسی شان 
را از مريوان تامين می کنند؛ به طوری که کالاهای اساسی 
زندگی در مريوان ناياب شــده است که در اين راستا دولت 

خروج کالا از اين مرز را ممنوع اعلام کرد.
در ماه های اخير کاهش عرضه و در نتيجه آن، افزايش 
قيمت برخی محصولات، بازار مصرف را دچار مشكل کرده 
اســت؛ به طوری که کم شدن محصولاتی مانند پوشک و 
محصولات سلولزی به دليل کاهش عرضه که در برخی موارد 
به احتكار و در برخی ديگر به کمبود مواد اوليه و مشــكل 
در توليد برمی گردد، بازار اين محصولات را داغ کرد و باعث 
شد که حتی مصرف کنندگان به سمت خريد بيش از نياز 

خود روی آورند و بر التهاب بازار بيفزايند.

اتاق اصناف:

کمبود کالا نداریم
مردم از خرید مازاد نیاز پرهیز کنند

وزیر نفت گفت: حــذف نفت ایران در میان مدت 
امکان پذیر نیســت، اما در کوتاه مدت آمریکایی ها 
می خواهند اگر شــده حتی برای یک ماه به صورت 
نمادین صادرات نفت ایران را به صفر برسانند، اما این 

خواب هیچگاه تعبیر نمی شود.
به گزارش خبرگزاری تسنيم، بيژن زنگنه، وزير نفت در 
جمع خبرنگاران در تهران با اشــاره به نشست روز يكشنبه 
کميته مشترک وزارتی نظارت بر توافق کاهش عرضه نفت 
اوپک و غيراوپک در الجزاير اظهار کرد: در اين نشســت بر 
پايبندی به سهميه ها تاکيد شد و هيچ بحثی درباره افزايش 
توليد مطرح نشد.زنگنه درباره احتمال حذف نفت ايران در 
کوتاه مدت گفت: حذف نفت ايران در ميان مدت امكان پذير 
نيســت، اما در کوتاه مدت آمريكايی ها مسائلی در ذهنشان 

هست تا اگر شده حتی برای يک ماه به صورت نمادين صادرات 
نفت ايران را به صفر برســانند، اما اين خواب هيچگاه تعبير 
نمی شود.وزير نفت در پاسخ به اينكه »آيا به جز کره جنوبی، 
کشــور ديگری واردات نفت از ايران را قطع کرده؟ نيز اعلام 
کرد: برخی کشــورها خريد نفت از ايران را کاهش داده اند، 
اما هيچ کشوری خريد نفت خود از ايران را متوقف نكرده و 
تنها کره جنوبی اســت که برای سه ماه پياپی از ايران نفت 

نخريده است.
عرضه نفت در بورس

زنگنه همچنين درمورد زمان عرضه نفت خام در بورس 
به عنوان راهی برای دور زدن تحريم نفتی گفت: ســران سه 
قوه با عرضه نفت خام در بورس موافق هســتند، اما هيئت 
دولت هنوز با عرضه نفت در بورس موافقت نكرده است.وی 

ادامه داد: به دليل حساســيت های اين موضوع اعلام شد که 
عرضه نفت در بورس 2۰ درصد ريالی و ۸۰ درصد ارزی به طور 
آزمايشــی و محدود در بورس عرضه شود و پس از ارزيابی 
نتايج، تصميم بعدی گرفته می شــود.وزير نفت درخصوص 
عرضه خرده محموله ها در بورس افزود: عرضه خرده محموله ها 
مشخص است و تا حدود 4۰ هزار بشكه می توانيم عرضه کنيم.

زنگنه با اشــاره به اينكه قرار شــد از نظر قيمتی ديگر 
ســقفی برای رقابت در بورس نباشد تا فعاليت ها عادلانه تر 
انجام شــود، گفت: در اين صورت فكر می کنم قيمت نهايی 
برای مصرف کننده پايين بيايد، همچنين قرار اســت قيمت 
خوراک واحدهای پتروشيمی متناسب با تغييراتی که در نرخ 
ارز حاصل شــده، مقداری تغيير کند.اين عضو کابينه دولت 
درباره احيای کارت سوخت به عنوان يكی ديگر از راهكارهای 

کنترل مصرف و قاچاق حاملهای انرژی، اذعان کرد: احتمال 
دارد کارت سوخت برای کنترل قاچاق، دوباره احيا شود.

گفتنی اســت سه شــنبه هفته گذشته شــورای عالی 
هماهنگی اقتصادی با هدف متنوع ســازی روش های فروش 
نفت، طرح عرضه نفت خام در رينگ صادراتی بورس انرژی 
در داخل کشــور به صورت ارزی را تصويــب کرد.به گفته 
کارشناسان، اين طرح مختص دوران تحريم نيست ولی در 
شــرايط کنونی اهميت بيشتری يافته، چون يكی از راه های 
دور زدن تحريم های نفتی کشــور اســت که از آبانماه ابعاد 
جديد پيدا می کند.زنگنه از تزريق آزمايشی روزانه 4۰ هزار 
بشــكه نفت در بورس خبر داده که با توجه به ضرورت اين 
موضوع و توان بالقوه کنونی، اين عرضه بايد حجم و سرعت 

بيشتری داشته باشد.

وزیر نفت:

خوابآمریکابرایتوقفصادراتنفتایرانتعبیرنمیشود

نشســت کمیته نظارتی اوپک با حضور روسیه 
بدون هیچگونه تعهدی به افزایش تولید پایان یافت 
ورسانه های خارجی آن را بی توجهی نمایندگان اوپک 

به خواسته ترامپ مطرح کردند.
به گــزارش خبرگزاری فارس به نقــل از رويترز، روز 
يكشــنبه دهمين جلسه کميته مشــترک وزارتی نظارت 
 )JMMC( بر توافق کاهش عرضه نفــت اوپک و غيراوپک
به همراه نمايندگان روسيه در الجزاير برگزار شد. اوپک و 
هم پيمانانش از جمله روسيه اين نشست را بدون پيشنهاد 

رسمی برای افزايش عرضه پايان دادند.
محمد بن حامــد الرمحی وزير نفــت عمان و بخيت 

الرشيدی همتای کويتی اش به خبرنگاران گفتند که نشست 
اوپک توافق شد که تنها توليدکنندگان نفت بايد به پايبندی 
صد درصدی »طرح کاهش توليد نفت« برگردند. اين توافق 

در ژوئن بين اعضای اوپک توافق شده بود.
الرمحی همچنين گفت: درباره ســازوکار دقيقی برای 
افزايش توليد بحث نشــد اما به نظر می رسد که پايبندی 
صد درصدی به اين توافق برای جبران کاهش توليد نفت 
ايران باشــد.پيش از اين ترامــپ در توئيتی ضمن متهم 
کردن کشورهای عضو اوپک به افزايش قيمت نفت از آنها 
خواســته بود تا قيمت نفت را پايين بياورند. ترامپ نوشته 
بود: »ما از کشورهای خاورميانه محافظت می کنيم و اينها 

در طولانی مدت بدون ما ايمن نخواهند بود و اين در حالی 
است که آنها برای بالا بردن قيمت نفت تلاش می کنند ما 
يادمان می ماند. اوپک بايد اکنون قيمت را پايين بياورد.«

رســانه های خارجی تصميم ديروز اوپک را بی توجهی 
اعضا به ويژه نمايندگان کشــورهای عربستان و روسيه به 

درخواست ترامپ مطرح کردند.
به نظر می رسد توافقی که در جلسه اخير کميته نظارتی 
اوپک انجام شده پايبندی صد درصدی به توافق طرح کاهش 

توليد نفت است.
پيش از اين کشــورهای عضو اوپک و غيراوپک توافق 
داشتند تا برای بالا بردن قيمت، توليد خود را يک ميليون 

بشكه در روز کاهش دهند. هر کدام از کشورها هم از اين 
کاهش سهمی داشتند اما در طول اجرا برخی از اعضا توليد 
خود را بيش از اندازه کاهش دادند تا قيمت در بازار متعادل 
شود و پس از آن اعلام شد که پايبندی توليدکنندگان نفت 

به اين طرح تا ۱۵۰ درصد افزايش يافته است.
نماينده ايران در اوپک اعلام کرد که پايبندی کشورهای 
عضو اوپک ۱۱۹ درصــد و غيراوپک ۱۱۸ درصد به طرح 

کاهش توليد نفت بوده است.
به گفته علی کاظم پور اردبيلی، ايران از پايبندی صد 
درصدی اعضا به طرح کاهش توليد نفت حمايت می کند 

اما فراتر از آن را نمی پذيرد.

با تثبیت تولید

اوپکبهخواستهآمریکابرایکاهشقیمتتوجهینکرد

سرپرست اسبق وزارت اقتصاد تنها راه بازیابی 
قدرت خرید مردم را حذف بازار ثانویه دانست و 
گفت: حالا که نرخ بازار ثانویه هم دستوری است، 
چرا دولت آن را به جای هشت هزار تومان، همان 

۴۲۰۰ تومان اعلام نمی کند؟
حسين صمصامی در گفت وگو با خبرگزاری ايسنا با 
 اشاره به افزايش قيمت دلار از سه هزار و ۸۰۰ تومان 
به هشــت و ۱4 هزار تومان در سامانه نيما و بازار آزاد 
ادامــه داد: اين افزايش نرخ ارز اثر خود را روی قيمت 
تمام شده کالاها در کشور می گذارد، در حالی که دولت 

عملا توان جبران اين افزايش هزينه ها را ندارد.
وی با بيان اين که صادرکنندگان از افزايش قيمت 
ارز حدود ۱۶۰ هــزار ميليارد تومان منفعت می برند، 
گفت: اين منفعت بــه صورت افزايش هزينه از جيب 

مردم می رود؛ ما در حدود ۱۹ هزار ميليارد دلار صادرات 
غيرنفتی داشــته ايم که تنهــا مبلغ خيلی کمی از ارز 

حاصل از آن به سامانه نيما روانه شده است!
سرپرســت اســبق وزارت اقتصاد به طرح افزايش 
مجدد حقوق ها در سال جاری هم اشاره کرد و گفت که 
مقدار هزينه ای که به مردم تحميل شده بسيار بيشتر 

از افزايش حقوقی است که داده شده است. 
صمصامی ادامه داد: سياست اعطای دلار چهار هزار 
و 2۰۰ تومانی سياست درستی بود، اما دولت به بدترين 
شــكل ممكن آن را اجرا کرد. يكسری از کالاها نبايد 
ارز يارانه ای می گرفتند و از ســوی ديگر برای يكسری 
ايجاد رانت شده بود، اما مگر حالا در سامانه نيما برای 

عده ای ايجاد رانت نشده است؟
وی با بيان اين که در شرايط موجود بازار به تنهايی 

قادر به تخصيص منابع نيست، بيان کرد: وضعيت فعلی 
اقتصاد مانند فردی اســت که سكته قلبی کرده و بايد 
سريعا داروی خاصی را مصرف کند؛ اگر آن دارو به موقع 
به فرد بيمار نرسد بخشی از ماهيچه های قلب از بين 
می رود و يا حتی ممكن است آن فرد از بين برود. در 

اقتصاد ما هم آن سكته اتفاق افتاده است.
سرپرست اسبق وزارت اقتصاد ادامه داد: در چنين 
شــرايطی اگر دولت بخواهد روی بازار متمرکز شــود 
مانند اين اســت که آن فرد بيماری را به حال خودش 
رها کند. حالا آن زمان طلايی اســت که اگر درســت 
 تصميم نگيريم صدمات شديدی را بر پيكره اقتصاد وارد

 کرده ايم.
صمصامی با بيان اين که دولت در شرايط فعلی بايد 
تخصيــص منابع ارزی را به عهده بگيرد، گفت: دولت 

بايد صادرکننده را ملزم کند تا ارز خود را با نرخ دولتی 
وارد بازار کند، اگر اين اتفاق عملی شود جلوی ابرتورم 

گرفته خواهد شد.
وی تنهــا راه قدرت خريد از دســت رفته مردم را 
حــذف بازار ثانويه ارزيابی کــرد و گفت: حالا که نرخ 
بازار ثانويه هم دســتوری اســت، چرا دولت آن را به 
جای هشت هزار تومان همان چهار هزار و 2۰۰ تومان 
اعلام نمی کند؟ اينگونه منافع ارزهای يارانه ای به جيب 

مردم هم می رود.
گفتنی است، بســياری از اقتصاددانان با توجه به 
اينكه عمده ارزی که در بازار و دســت صادرکنندگان 
است، به نوعی در اختيار بانک مرکزی می باشد؛ اعتقاد 
دارند نرخ بازار ثانويه هم به طور غير مستقيم با دخالت 

و جهت دهی دولت صورت می گيرد.

برخی کارشناسان بازار سرمایه با اشاره به اینکه اگر گزارش های 
شش ماهه شــرکت ها مثبت باشد، شاخص بورس همچنان صعودی 

خواهد بود، نسبت به ادامه رشد کنونی ابراز امیدواری کردند. 
به گزارش خبرگزاری تسنيم، حامد ستاک، کارشناس بازار سرمايه اظهار 
داشــت: اصلی ترين دليل صعودی شدن بازار سرمايه همگام و همسان شدن 

اين بازار با ساير بازارهای موازی و رقيب است. 
وی افزود: رشد بازار سرمايه تا زمانی ادامه دارد که تعادل در اين بازار برقرار 
شــود. اين کارشناس بازار سرمايه ادامه داد: نمی شود بازاری مثل ارز يا سكه 
حرکت و رشد داشته باشد ولی بازار سهام حرکت نكند و رشد بازار سرمايه تا 

زمانی ادامه خواهد داشت که تعادل بين بازارها برقرار شود. 
ســتاک درخصوص دريافت گزارشات شش ماهه شرکت ها و تأثير آن بر 
روند بازار گفت: معمولاً اتفاقاتی که در اقتصاد کلان می افتد با تأخير بر روی 
گزارشات شرکت ها مشخص می شود و اين افزايش قيمت دلار طی چند ماه 

آينده تأثير خود را بر روی گزارش های شرکت ها نشان می دهد. 
وی با بيان اينكه روند صعودی بازار سرمايه بايد ادامه داشته باشد، افزود: 
رشــد بازار سرمايه تا زمانی ادامه دارد که بازار سرمايه به جايگاه واقعی خود 
برســد. اين کارشناس بازار سرمايه اضافه کرد: رشد بازار سرمايه در بسياری 
از نمادها رشد بی دليلی نيست و هر چقدر رشد در بازار سرمايه بنيادی باشد 

صعود در اين بازار محكم و بدون ريزش خواهد بود. 
در همين راستا، طاهره مولايی، کارشناس ديگر بازار سرمايه هم بيان کرد: 
مردم تمايلی به نگهداری پول نقد ندارند و به همين دليل ورود سرمايه های 

سرگردان به بورس ادامه دارد. 
وی افزود: روند صعودی بازار ســرمايه تا دريافت گزارشــات شش ماهه 
شــرکت ها ادامه دارد و در صورتی که اين گزارش ها مثبت باشــد اين روند 
صعودی ادامه خواهد داشت. اين کارشناس بازار سرمايه ادامه داد: در صورتی 
که پيش بينی افراد از گزارشات شش ماهه با اين گزارشات هماهنگی نداشته 
باشد، ترمز بازار کشيده شده و رشد بازار در برخی سهم ها متوقف می شود. 

به گفته مولايی، خبرهای دريافتی درخصوص تحريم ها هم طی هفته های 
آينده ممكن است بازار را وارد فاز اصلاحی کند. 

همچنين جواد عشــقی نژاد، مديرعامل  يک شــرکت سرمايه گذاری در 
گفت وگو با خبرگزاری فارس، گفت: رکوردشكنی های تاريخی نماگرهای بازار 
سهام ايران در حال حاضر حاکی از جذب نقدينگی پر حجم به سمت بورس 

بوده که همچنان نيز ادامه دارد.
وی با بيان اينكه هم اکنون افزايش شاخص کل بورس با ادبيات حباب در 
بازار مالی فاصله بســياری دارد، افزود: در صورت قياس بازار سهام با شاخص 
بهای ارز همچنان ارزان ترين دارايی مالی که در کشــور در حال معامله است 

را می توان سهام عنوان کرد.

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: در مدتی که بندهایی 
از برنامهFATF به اجــرا درآمد، اتفاق خاص مثبتی در اقتصاد 

کشور رخ نداده است.
شهرام کوسه غراوی درباره احتمال مطرح شدن مجدد لايحه الحاق 
ايران به کنوانســيونهای مربوط به FATF در مجلس گفت: از نظر من 
فصل الخطاب کار مجلس، سخنان مقام معظم رهبری است و رهبری 
هم در اين باره صحبت کردند و حجت را تمام کردند. اما در هر صورت، 

اين بررسی دوباره انجام می شود و نماينده ها نظر می دهند.
نماينده مردم مينودشــت در مجلس در پاسخ به اين سؤال که آيا 
تصويب لوايح مرتبط با FATF باعث نصف شــدن قيمت ارز در کشور 
می شــود، اظهار کرد: درباره اين موضوع، هر کســی از جانب خودش 
نظر می دهد اما بايد آنچه به نفع کشــور و در راستای رويكرد رهبری 

است، محقق شود.
کوسه غراوی افزود: ابرقدرت ها و اروپا و روسيه هيچ وقت دلشان به 
حال ما نسوخته است و هيچ گاه آن طور که بايد از ما حمايت نكرده اند. 
ايران نه تنها تاکنون به کشوری تعرض نكرده بلكه همواره حامی ملت های 
 مستضعف بوده است. دليل اعمال تحريم عليه کشورمان هم توانمندی ايران 

بوده است.
عضو کميســيون عمران مجلس درباره مزايای ادامه روند اجرای 
اســتانداردهای FATF توسط کشورمان گفت: در مدتی که بندهايی از 
برنامه اقدام FATF در کشورمان  به اجرا درآمد، اتفاق خاص مثبتی در 

حوزه اقتصاد ما رخ نداده است.
نماينده مردم مينودشت در مجلس درباره اينكه آيا بهتر نيست تا 
مشــخص شدن نتيجه مذاکرات با اروپا، تصويب لوايح الحاق ايران به 
کنوانســيون های مرتبط با  FATF به تعويق افتد گفت: ما تا امروز هم 
تصويــب را به تعويــق انداخته ايم، اما اگر باز هم اين لوايح در مجلس 

مطرح شود، احتمالا نمايندگان مجدد به همين نتيجه برسند.

وزیر اقتصاد دوره اصلاحات با انتقاد از بی توجهی رئیس جمهور 
به پیشنهادات کارشناسان اقتصادی گفت: آقای روحانی باید به 
محضر مردم و در پیشگاه مردم به این سؤال جواب دهد که چرا 

حرف های مشفقان را گوش نکرد؟
طهماسب مظاهری در پاسخ به اين سؤال که چرا دولت از راهكارهای 
اقتصاددانان )حتی اقتصاددانان حاميان دولت هم( استفاده نمی کند؟ اظهار 
داشت: سؤال جدی و خوبی است. اگر فرصت شد يک روز از آقای روحانی 
بپرسيد. يک روزی آقای روحانی بايد به اين سؤال در پيشگاه مردم و تاريخ 

جواب دهد که اين همه به شما گفتند چرا گوش نكرديد؟! 
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، وی افزود: در ســال اول دولت 
روحانی برای ايشان نوشتم با اين سرکوبی که انجام می دهيد يک روزی 
می شــود که نمی توانيد يا نخواهيد خواســت کنترل کنيد و آن زمان با 
جهشی روبرو می شويد. يادداشتی نوشتم و دست آقای ترکان دادم. آقای 
ترکان مشــاور آقای روحانی بودند )ايشان هم( دست آقای روحانی داده 
بودند. )رئيس جمهور( خوانده بود و از اين جمله خوشش  نيامده بود که 

يعنی چه يک روزی می رسد که نمی توانيد. 
وزير اقتصاد دوره اصلاحات اضافه کرد: اين همه کارشناسان اقتصادی 
گفتند، اين همه برای ايشان نوشتند و گفتند اين  اشتباه را نكنيد. آقای 
روحانی بايد به محضر مردم و در پيشگاه مردم به اين سؤال جواب دهد 

که چرا حرف های مشفقان را گوش نكرد؟
مظاهری با طرح اين پرســش که چرا الان به اين نقد های دلسوزانه 
گوش نمی کنيد؟ اينگونه به سخنان خود ادامه داد: الان سه سال از دولت 
آقای روحانی مانده است؛ )آقای روحانی( چرا دوباره همان  اشتباه را تكرار 

می کنيد؟ چرا گوش نمی کنيد. گوش کنيد. خوب شد؟
وی با انتقاد از بی تدبيری های دولت خصوصا در حوزه نقدينگی بيان 
کرد: تقريباً - اعداد را گرد می کنم- در چند سال اخير حدود 3۰۰-3۵۰ 

هزار ميليارد تومان سالانه نقدينگی رشد کرده است. 
به گفته رئيس کل اسبق بانک مرکزی، از اين 3۵۰-3۰۰ هزار ميليارد 
تومان حدود 2۰۰ هزار ميليارد تومان ســود موهومی اســت که بانک ها 
به ســپرده گذاران دادند و اين نقشــی است که بانک ها داشتند البته در 

چهارچوب ضوابط بانک مرکزی بود. 
مظاهری در پاسخ به اين پرسش که اگر الان جای آقای سيف بوديد 
چه کاری انجام می داديد و چه حرفی در جلســه بيان می کرديد؟ گفت: 
من اگر جای آقای سيف بودم نمی گذاشتم اين چهار هزار و 2۰۰ تومان 

تصويب شود. 
وی افزود: اگر آقای ســيف روز 2۱ فرورديــن يا مقاومت می کرد يا 
)فردای اعلام تک نرخی شــدن ارز( می گفت اين طور نيســت و يا )در 
جلسه تصميم گيری برای تصويب ارز چهار هزار و 2۰۰ تومانی( می گفت 
اين تصميم غلط اســت و من موافق نيستم، )پس( اجرا نمی کنم؛ حتماً 

آقای جهانگيری مصاحبه نمی کرد. صبر می کرد تا ببيند چه می شود. 
وزير اســبق اقتصاد و رئيس کل پيشين بانک مرکزی بيان کرد: آقای 
سيف دوست ما و همكلاس دوره دبيرستان ما بوده است و الان هم نسبت 
فاميلی داريم، برادر ايشان باجناق من است اما در طول اين مدت چهار 
ســال اخير منهای مدت يكی دو سال اول چون من منتقد سياست های 
اقتصادی آقای روحانی بودم با آقای سيف  رابطه ای نداشتم، اما اينكه در 
آن جلسه چرا صحبت نكرده و چرا اجازه داده اين کار انجام شود، خطای 

آقای سيف بوده است. 

کارشناسان بازار سرمایه:

شاخص بورس همچنان صعودی 
خواهد بود

طهماسب مظاهری:

رئیس جمهور به راهکارهای 
اقتصاددانان گوش نکرد

نماینده مجلس:

FATF بندهای اجراشده
 هیچ کمکی به اقتصاد کشور نکرد

سرپرست اسبق وزارت اقتصاد:

تنهاراهاحیایقدرتخریدمردمحذفبازارثانویهاست

معاون توسعه امور اجتماعی و عمومی سازمان 
برنامه ریزی کشــور گفت: ۴۲ درصد  مدیریت و 
دانشگاهی اند  فارغ التحصیلان  بیکاران کشــور، 
که اقدامی برای حــل معضل بیکاری آنها صورت 

نگرفته است.
به گزارش ايســنا، ســعيد نمكی اظهارداشــت: 42 
درصــد از بيكاران در مقطع ليســانس يــا فراتر از آن 
هســتند. درصورتی که منابع مالی زيادی برای آموزش 
آنها اختصاص يافته است. از اين رو بايد برای جلوگيری 
از مهاجرت نخبگان و فراهم کردن فرصت  اشــتغال آنها 

اقدام اساسی کرد.
همچنين مرکز آمار و اطلاعات راهبردی وزارت کار 
در گزارشی اعلام کرد: نرخ بيكاری در سال ۱3۹۶ نسبت 
به ســال قبل به ميزان ۰/۶ درصد کاهش داشته است و 

در بين گروه های عمده رشــته تحصيلی، بيش ترين نرخ 
بيكاری مربوط به گروه »حفاظت محـيط زيسـت« با 37/۵ 
درصد، علوم حياتی و زيستی  با 2۸/4 درصد، معماری و 
ساختمان سازی با 2۶/2 درصد و علوم طبيعی و فيزيكی 
با 2۵/7 درصد است. همچنين گروه بهداشت با ۸/7 درصد 

کمترين نرخ بيكاری را دارد.
در حــال حاضر نزديک به ۵/۶ ميليون دانشــجوی 
در حال تحصيل آمــاده ورود به بازار کار و 4/7 ميليون 
فارغ التحصيل بيكار در کشــور وجود دارد و سالانه بيش 
از ۱/۵ ميليون متقاضی کار نيز وارد بازار کار می شوند و 
خسارتی که از محل تحصيل کردگان بيكار به کشور وارد 
می شود، قابل محاسبه نيست.طبق گزارش مرکز آمار و 
اطلاعات راهبردی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، از 
کل جمعيت دارای تحصيلات عالی يا درحال تحصـــيل 

دوره هـای عـالی کشـور، ۵2/۶ درصـد را مـردان تشـكيل 
داده اند که از اين ميزان، 7۰/7 درصـــد فعـــال و 2۹/3 
درصد غيرفعال اقتصادی هستند. همچنين ازکل جمعيت 
دارای تحصيلات عـالی يـا در حـال تحصـيل دوره هـای 
عـالی کشـور، 47/4 درصـد را زنـان تشـكيل داده اند که 
از ايــن ميزان 4۱/۶ درصد فعال و ۵۸/4 درصد غيرفعال 
اقتصادی هستند.بر اساس گزارش مرکز آمار و مطالعات 
راهبردی وزارت کار، نرخ بيكاری جمعيت فارغ التحصيل 
يا در حال تحصيل دوره های عالی در ســال ۱3۹۶ برای 
گروه »مردان و زنان« در کل کشــور ۱۹/4 درصد، برای 
گــروه »مردان« ۱3/۵ درصد و برای گروه »زنان« ۱3/4 
درصد بوده اســت.همچنين از حدود ۱2/۵ ميليون نفر 
جمعيت فـارغ التحصـيل يـا در حـال تحصـيل دوره هـای 
عـــالی حدود 7/۱ ميليون نفر معادل ۵۶/۹درصد، فعال 

اقتصادی هستند که از اين تعداد ۵/7 ميليون نفر معادل 
۸۰/۶ درصد شاغل و ۱/4 ميليون نفر معادل ۱۹/4 درصد 
بيكارند. هم چنين ۵/4 ميليــون نفر معادل 42/۱4 نفر 
غيرفعال اقتصادی هســتند.در سال ۱3۹۶ درمقايسه با 
سال ۱3۹۵ بيش از 424 هزار نفر به جمعيت فعال اين 
گروه اضافه شده است. هم چنين حدود 3۸۵ هزار نفر به 
جامعه شاغلان و بيش از 3۹ هزار نفر به جامعه بيكاران 
افزوده شده است. همچنين سليمان پاک سرشت؛ معاون 
وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بيش از 4۰ درصد 
مهارت آموزان کشــور را دانش آموختگان دانشگاهی در 
مقاطع مختلف تشكيل می دهند. ضمن اينكه 4۰ تا ۵۰ 
درصد افرادی که با هدف اشــتغال در دوره های مهارتی 
ســازمان آموزش های فنی و حرفه ای کشــور شــرکت 

می کنند، جذب بازار کار می شوند.

راه اعلام کرد:  اقتصاد مســکن وزارت  مدیرکل 
محدودیت هــای مالی در دولت باعث شــده منابع و 
اعتبار کافی برای مسکن اجتماعی اختصاص نیابد، پس 
بنابراین مسکن اجتماعی هنوز در صفحه اول قرار دارد!
به گزارش خبرگزاری فارس، علی چگنی ديروز در نشستی 
که به مناســبت برگزاری هجدهمين همايش سياست های 
توسعه مسكن در ايران برگزار گرديد، درخصوص طرح مسكن 
اجتماعی گفت:  همــواره دولت ها بحث هايی برای گروه های 
کم درآمد اعلام می کنند، مسكن اجتماعی نيز مصوبه دولت 
اســت،  پس وزارت راه و شهرسازی نيز برحسب توان خود و 
محدوديت های مالی اقداماتی مثل تأمين زمين را انجام داده 

و سازمان ملی زمين و مسكن نيز پيگير آن است.وی ادامه داد:  
محدوديت های مالی در دولت باعث شده منابع و اعتبار کافی 
برای مسكن اجتماعی اختصاص نيابد، پس بنابراين مسكن 
اجتماعی هنوز در صفحه اول قرار دارد. مديرکل اقتصاد مسكن 
وزارت راه خاطرنشــان کرد: دولت برنامه هايی برای افزايش 
قدرت خريد متقاضيان مسكن مثل افزايش سقف تسهيلات 
مسكن در دست برنامه دارد.گفتنی است دولت روحانی هرچند 
با وعده تكميل مســكن مهر روی کار آمد، اما از همان ابتدا، 
وزير راه و شهرسازی به انتقاد از اين طرح پرداخت و بلافاصله 
بی ميلی او به تكميل اين طرح عيان گشت. در ادامه، وزارت 
راه طرح مسكن اجتماعی را به عنوان جايگزين مطرح نمود 

و مصوبه اجرای مســكن اجتماعی و حمايتی از سوی دولت 
در اســفندماه سال ۹۵ ابلاغ گرديد.حالا يک سال و نيم پس 
از اين مصوبه، يک مقام مسئول وزارت راه و شهرسازی اذعان 

می کند که اين طرح هنوز در گام نخست قرار دارد!
همچنيــن درمورد ادعای چگنی مبنی بر افزايش قدرت 
خريد متقاضيان مسكن مثل افزايش سقف تسهيلات هم بايد 
گفت که وديعه اوليه مورد نياز برای دريافت تسهيلات، از توان 
بسياری از خانه اولی ها خارج است و به فرض تأمين اين مبلغ، 
وامی که پس از يكســال به آنها داده می شود )۱۶۰ ميليون 
تومان( از يک طرف کفاف هزينه های خريد مسكن را نمی دهد 
و از طرفی اقساط سنگين آن از عهده بسياری از اين افراد خارج 

است.همچنين در ادامه اين نشست، چگنی با ارائه تحليل خود 
از وضعيت بخش مسكن در يک سال آينده و احتمال بازگشت 
رکود ســال های ۹2 تا ۹۵ اظهار کرد: بخش مسكن افزايش 
قيمت خود را در حد بالای خود داشــته است، پس کشش 
قيمت ديگر وجود ندارد، مگر اينكه اتفاقات عجيب و غريبی 
در اقتصاد رخ دهد.وی با اشاره به اينكه رشد قيمت مسكن از 
نيمه دوم ســال ۹۶ آغاز و حتی تا چند ماه گذشته نيز ادامه 
داشت، گفت:  متوسط رشد قيمت مسكن در تهران براساس 
معاملات صورت گرفته ۶۰ درصد بود، پس اين تغييرات ناشی 
 از تغييرات اقتصاد کلان،  مسائل بين المللی و برجام و دلار رخ

 داده است.

یک مسئول وزارت راه:

مسکناجتماعیهنوزدرصفحهاولقراردارد!

یک مسئول:

42درصدبیکارانفارغالتحصیلدانشگاههستند

قیمت )به تومان(نوع سکه
4/74۱/۰۰۰سكه تمام طرح جديد
4/3۶۰/۰۰۰سكه تمام طرح قديم

2/3۱3/۰۰۰نيم سكه
۱/242/۰۰۰ربع سكه

۶۶2/۰۰۰گرمی
444/۶۵۰هر گرم طلای ۱۸ عيار

نوع ارز
۱۵/۶۸۱دلار
۱۸/3۸۹يورو
2۰/4۹2پوند

2/4۸2لير ترکيه
4/27۶درهم امارات

مدیرعامل سازمان مدیریت میادین میوه و تره بار 
شهرداری تهران در پی افزایش قیمت گوجه فرنگی در 
سطح شهر، از اعلام آمادگی این سازمان برای عرضه 
مستقیم گوجه فرنگی در میادین میوه و تره بار خبر داد.
به گزارش ميزان عبدالحســين رحيمی گفت: به منظور 
کاهــش قيمت گوجه فرنگــی، آمادگی داريــم به تقاضای 
توليدکنندگان و تامين کنندگان اين محصول به هر تعداد و 

به هر ميزان ممكن با بيشترين تسهيلات و در کمترين زمان 
پاسخ بگوييم.وی با اشــاره به اينكه عرضه کنندگان گوجه 
فرنگی با تســهيلات ويژه ای که در اختيار آنها قرار می گيرد، 
امكان عرضــه اين محصول را در 24۱ ميدان و بازار ميوه و 
تره بار خواهند داشــت، افزود: عرضه مستقيم گوجه فرنگی 
 در مياديــن و بازار ها در منطقی کــردن نرخ اين محصول 

موثر است.

رحيمی با بيان اينكه ســازمان مديريت ميادين مسئول 
توليد محصولات کشاورزی نيست، بلكه تلاش می کند تا با 
ايجاد بســتر های مناســب و کوتاه کردن دست واسطه ها و 
دلالان، فاصلــه توليد تا مصرف را کاهش دهد، تصريح کرد: 
توزيع گوجه فرنگــی در غرفه های تک محصولی ميادين و 
بازار های ميوه و تره بار، می تواند در کاهش قيمت اين محصول 
موثر باشد.مديرعامل سازمان مديريت ميادين ميوه و تره بار در 

پايان با تاکيد بر اينكه غرفه هايی را برای عرضه گوجه فرنگی 
در نظر گرفته ايم تا توليدکنندگان در اين غرفه ها به صورت 
مســتقيم، محصول خويش را عرضه کنند، خاطرنشان کرد: 
البته عوامل و دلايل افزايش نرخ گوجه فرنگی، خارج از کنترل 
و اراده سازمان مديريت ميادين است، اما اين سازمان در جهت 
حل و فصل مسائل و مشكلات موجود، همواره آمادگی دارد تا 

با دستگاه ها و سازمان های مربوطه همكاری کند.

در پی افزایش قیمت گوجه فرنگی اعلام شد

آمادگیعرضهمستقیم»گوجهفرنگی«درمیادینمیوهوترهبار
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